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Ministerul Economiei anunta ca va lasa banii în companiile sale daca Ministerul de

Finante nu trimite solicitare oficiala pentru a lua dividende suplimentare

Ministerul Economiei nu a primit de la Ministerul de Finante o cerere oficiala pentru a lua dividende suplimentare

de la companiile din subordine, iar în lipsa unei astfel de solicitari oficiale banii vor ramâne în companii pentru

investitii, au precizat pentru MEDIAFAX surse guvernamentale.

"Ştiu ca cere Fondul Proprietatea, înca nu s-a luat decizia, dar nu cred ca vom vota asa ceva", spune o sursa.

Fondul Proprietatea a cerut de la Hidroelectrica si Nuclearelectrica, societati cu importanta strategica pentru stat si

un necesar ridicat de investitii, dividende suplimentare în cuantum de 1,73 miliarde de lei. FP este actionar

minoritar la aceste companii, iar dividendele ar aduce 314 milioane de lei în conturile Fondului, care are nevoie de

bani pentru derularea celui de-al 11-lea program de rascumparare de actiuni ce va demara la începutul anului

viitor.

Sumele din dividende suplimentare, la o valoare aproximativa, au fost incluse de PSD în bugetul pentru acest an,

iar neîncasarea acestora ar însemna înca o gaura în veniturile bugetare în contextul în care se vorbeste despre

atingerea unui deficit public de 4,4% la finalul anului.

Între Economie si companii au existat discutii în ultima perioada pe subiect, în contextul în care acestea au nevoie

de bani pentru investitii, în mod special Nuclearelectrica. Însa daca Finantele vor transmite o cerere oficiala în

acest sens, Ministerul Economiei va fi nevoit sa dea mandatul, au precizat sursele. O alta companie profitabila a

statului de la care PSD a luat bani pentru acoperirea deficitului bugetar în ultimii ani este Romgaz.

Johan Meyer, managerul de fond de la FP, spunea în 15 noiembrie: "Faptul ca guvernul trebuie sa actioneze asupra

deficitului bugetar în crestere îi cere sa mearga la companiile de stat pentru a aproba dividendele suplimentare care

vor ajuta cu deficitul. Nu va rezolva problema, dar va ajuta".

Miercuri, la ora 12.00, premierul Ludovic Orban a avut o întrevedere cu reprezentantii Fondului Proprietatea la

Palatul Victoria.

Bogdan Badea, directorul general al Hidroelectrica, a precizat tot în 15 noiembrie, la o conferinta energetica, ca se

va opune la AGA din 17 decembrie distributiei de dividende suplimentare.

AGA la Nuclearelectrica este programata în 19 decembrie. Şi de la Aeroporturi Bucuresti, companie care se afla

sub autoritatea Ministerului Transporturilor, FP a cerut dividende suplimentare în suma de 147 milioane de lei.
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